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Spørgsmål nr. 841 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren i forlængelse af svar på REU alm. del - 

spørgsmål 766, oplyse hvor mange betjente og borgere der 

kom til skade under politiets brug af politiheste i årene 1998-

2012, samt oplyse graden af eventuelle skader?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra 

Københavns Politi, der har oplyst, at der i politiets sagsstyrings-

system (POLSAS) ikke findes en særskilt opgørelse eller angi-

velse af polititjenestemænd, som måtte have pådraget sig en ar-

bejdsskade i forbindelse med arbejdet med politiheste. 

 

En arbejdsskade registreres på den enkelte polititjenestemands 

personalesag. En besvarelse af spørgsmålet om, hvor mange be-

tjente der har pådraget sig en skade under brugen af politiheste, 

vil derfor kræve en større manuel gennemgang af personalesa-

gerne for de tidligere ansatte i Rytterisektionen i perioden fra 

1998 til 2012. 

 

Københavns Politi har heller ikke kunnet identificere sager i 

POLSAS, der vedrører borgeres tilskadekomst i forbindelse med 

politiets brug af politiheste, hvilket også skal ses i sammenhæng 

med, at politihestene ikke har været anvendt direkte ved demon-

strationer og lignende.” 

 

 

 

 

 


